

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-07-08-01]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, April 20, 2007 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 20 avril 2007 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

E. Abergel
F. Boudreau
C. Coates
J. Duarte
M. Guzman
M. Lavoie
W. Maas
R. Perin
M. Roy
B. Singer

M.-C. Aubin
B. Bradbury
R. Despatie (Chair/Président)
G. Ewen
V. Hildebrand
M. Lesage
E. Mahant
E. Raventós-Pons
A. Sangster
D. Spring

M. Barutciski
T. Cao-Huu
J. Drexler
M. Feliciano
A. Hutchison
L. Lewin
K. McRoberts
I. Roberge
C. Silva
A. Staver

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair presented the motion for the 2007-2008 Council meeting dates contained in document FC-06-07-51 and the following dates were **approved**:

- September 28, 2007
- October 26, 2007
- November 23, 2007
- December 14, 2007
- January 25, 2008
- February 29, 2008
- March 28, 2008
- April 25, 2008

2. Minutes of the previous meeting

March 23, 2007 – [FC-06-07-52]

The minutes were **approved**.
(Bradbury/Hildebrand)

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président présente la proposition pour les dates des réunions du Conseil en 2007-2008, publiée dans le document FC-06-07-51. Les dates suivantes sont **approuvées**.

- 28 septembre 2007
- 26 octobre 2007
- 23 novembre 2007
- 14 décembre 2007
- 25 janvier 2008
- 29 février 2008
- 28 mars 2008
- 25 avril 2008

2. Procès-verbal de la séance précédente

23 mars 2007 – [FC-06-07-52]

Le procès-verbal est **approuvé**.
(Bradbury/Hildebrand)

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

▪ Principal's Remarks

The Principal mentioned the following:

- The success of the conference on "Bilingualism in Canada 40 Years after the Laurendeau-Dunton" held on March 29th and 30th, 2007.
- Enrolments looking good
- One tenure-stream Faculty hired for the Hispanic Studies Department
- Forthcoming at Senate: Establishment of a new Faculty

▪ Associate Principals' Remarks

F. Boudreau mentioned the APPC forum to be held on May 3, 2007 from 9 to 12:30 p.m. This year's theme: "Involving Students actively in enhancing the student experience".

L. Lewin thanked all the Faculty members for helping the students when needed. She then noted that the "My Glendon" website would soon be revamped for a better user-friendly one.

▪ Student Caucus

On behalf of the students graduating this year, Jessica Duarte and Anne Staver expressed their appreciation to members of Faculty who have guided them during their years of study at Glendon.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Communications et questions diverses

▪ Remarques du principal

Le principal mentionne ce qui suit :

- Le succès de la conférence sur « Le bilinguisme au Canada 40 ans après Laurendeau-Dunton » qui s'est tenue les 29 et 30 mars 2007.
- Les inscriptions se présentent bien.
- Un professeur permanent a été engagé pour le département d'Études hispaniques.
- À venir au sénat : création d'une nouvelle faculté.

▪ Remarques des principales adjointes

F. Boudreau mentionne le forum du CDPU prévu pour le 3 mai 2007 de 9 h à 12 h 30. Le thème de cette année : « La participation active des étudiants pour rehausser l'expérience universitaire ».

L. Lewin remercie tous les membres de la faculté qui ont aidé les étudiants en cas de besoin. Elle note ensuite que le site web « Mon Glendon » sera bientôt revu pour un usage plus convivial.

▪ Caucus étudiant

Au nom des étudiants terminant cette année, Jessica Duarte et Anne Staver expriment leur appréciation aux membres de la faculté qui les ont guidées pendant leurs années d'étude à Glendon.

5. Reports from Standing Committees

(a) Bilingualism Committee

C. Coates presented, for information, the report from the Bilingualism Committee contained in document FC-06-07-53.

The Principal welcomed the opportunity to meet with the Committee in order to examine ways to enhance students' engagement with French.

(b) Curriculum Committee

G. Ewen presented the submissions from the following departments:

- English – FC-06-07-54 – the submission was **approved** as submitted.
- French Studies – FC-06-07-55 – the submissions were **approved** as submitted.
- Hispanic Studies – FC-06-07-56 – the submissions were **approved** as submitted.
- International Studies – FC-06-07-57 - the submissions were **approved** as submitted.
- ITEC – FC-06-07-58 - the submissions were **approved** as submitted.
- School of Translation – FC-06-07-59 – the submissions were **approved** as submitted.

(c) Nominating Committee

J. Drexler presented the updated report contained in document FC-06-07-60.

The following were acclaimed.

Chair of Council: R. Despatie

CASTL: M.- C. Guzman

Nominating Committee: D. Carveth and M. -C. Guzman

PPC: R. Mougeon

Tenure and Promotion: A. Russon (Tenured)

5. Rapports des comités permanents

(a) Comité du bilinguisme

C. Coates présente, pour information, le rapport du Comité du bilinguisme contenu dans le document FC-06-07-53.

Le principal est heureux d'avoir l'occasion de rencontrer les membres du comité afin d'examiner les moyens d'accroître l'engagement des étudiants vis-à-vis du français.

(b) Programmes d'études

G. Ewen présente les submissions des départements suivants :

- Anglais – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
- Études françaises – les submissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Études hispaniques – les submissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Études internationales - les submissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Technologie de l'information - les submissions sont **approuvées** telles que soumises.
- École de traduction – les submissions sont **approuvées** telles que soumises.

(c) Comité des mises en candidature

J. Drexler présente le rapport contenu dans le document FC-06-07-60.

Les personnes suivantes sont élues :

Président du Conseil : R. Despatie

CNAP : M.- C. Guzman

Mises en candidature : D. Carveth et M.- C. Guzman

CDP : R. Mougeon

Promotion et permanence : A. Russon (avec permanence)

Members of Council were reminded that the call will remain open for the Glendon Standing Committee positions that had not been filled.

On rappelle aux membres du Conseil que les mises en candidatures resteront ouvertes pour les sièges encore vacants au sein des comités permanents.

(d) Policy and Planning Committee

- Proposal for an Honours international Bachelor of Arts (iBA), Bilingual (BiBA) and Trilingual (TiBA) – [FC-06-07-61]

B. Singer presented the report contained in document FC-06-07-61 and gave a brief overview of the proposal.

The proposal was then put to a vote and was **approved**.

(d) Comité de direction et planification

- Proposition pour un Baccalauréat ès arts international bilingue et trilingue (BAi spécialisé) - [FC-06-07-61]

B. Singer présente le rapport contenu dans le document FC-06-07-61 et parle brièvement de la proposition.

On passe ensuite au vote et la proposition est **approuvée**.

(e) Research Grant Committee

- Motion to change amount eligible

V. Hildebrand presented the motion contained in document FC-06-07-62 and it was **approved**.

(e) Comité des subventions de recherche

- Proposition pour changer le montant éligible

V. Hildebrand présente la motion contenue dans le document FC-06-07-62 et elle est **approuvée**.

(f) CASTL

- Certificate in Translation English-Spanish/Spanish-English

J. Drexler presented the proposal contained in document FC-06-07-63 and it was **approved**.

(f) CNAP

- Certificat en traduction Anglais-Études Hispaniques/Études Hispaniques-Anglais

J. Drexler présente la motion contenue dans le document FC-06-07-63 et elle est **approuvée**.

6. New Business

There was none.

6. Affaires nouvelles

Il n'y en a aucune.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 3:05 p.m.

7. Ajournement

La séance est levée à 15 h 05.